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VÍZKERESZT                                               B év                    1– 4 oldal 

URUNK MEGJELENÉSE 

 

Olv.: Iz 60,1-6 – Ef 3,2-3a.5-6 – Mt 2,1-12                  

A napkeleti bölcsek  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! 
Ezt a szép ünnepet az egyházi törvénykönyv parancsolt ünnepnek jelzi. Nem szeretem ezt a 
fogalmat, hiszen istenszeretetet, emberszeretetet sem lehet parancsra teljesíteni! 

 

A mai ünnep arról szól, hogy Isten mindenkié! 

Vízkereszt ünnepének misztériuma: 
Az Úr megjelenése! 

 

Epifania a görög neve. A magyarok minden ünnepnek sajátos nevet adtak. Ezt az ünnepet 
vízkeresztnek nevezzük, amikor vizet szentelünk. A régi latin azt mondja: vizet keresztelünk. 
Arra gondoltak, hogy a vízben keresztelkedünk meg mi emberek. A víz megtisztít, fölfrissít, 
de elsősorban a lelkünk megtisztításáról van szó! A lelkünket jegyezzük el a Szentlélekkel! A 
Szentlélek lakik mindenki lelkében! A Lélekben vagyunk egyek! Most a szentmise elején mi 
is vizet szentelünk. Ezzel a vízzel meghintenek bennünket, hogy emlékezzünk arra: 
  

Jézus sajátos módon beköltözött az életünkbe, 
amikor megkeresztelkedtünk! 

Jézus a miénk is! 
 

Imádkozzunk azért, hogy egyre több ember jusson el életében oda, hogy megkeresztelkedik! 
Egyre többen vannak pogányok, akik nem tudnak arról, hogy az Isten mekkora erőket tud 
felszabadítani lelkünkben, ha beengedjük az életünkbe! 
 

Vízszentelés 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Epifania, Urunk megjelenésének ünnepe. Az őskeresztények, de még az 
ókor első III.- IV. évszázadában is több ünnepet ezen az egy napon ünnepeltek: Urunk 
megszületését, Jézus belép az emberi történelembe. A mágusok hódolatát, a csillag vezette 
istenkeresők napját. Jézus megkeresztelkedését a Jordánban és a kánai menyegzőt, amikor 
Isten titokzatos jelek révén megmutatta magát az embereknek. 
 

A mi időnkben egy napon emlékezünk Urunk megjelenésére a mi emberi világunkban, arra a 
csillag vezette találkozásra, amikor a mágusok fölismerték a szánalmas körülmények 
közepette talált Gyermekben az Istent! Bár értenék ezt a XXI. században is azok, akik 
kereszténynek tartják magukat és ünnepelnének Ez a mai nap külön ünnepnapot kapott. 
Miért? Azért, mert ez a nap az Isten jelenlétét kiterjeszti a világ minden tájára és minden 
ember számára! Így is mondhatnám: Isten mindenkié!  



  2018. 01. 06. 

B 08 

2

 

Minden ember Isten gyermeke! 

Minden ember a másiknak testvére  
az istenszeretet jegyében! 

 

A zsidók szereptévesztése 
A mai nap helyreigazítja a zsidók szereptévesztését. A zsidók – hallottuk – tudták a 
jövendölésekből, hogy eljön a Messiás! Várták is! Amikor megérkezik, akkor Heródes 
megrémül, vele egész Jeruzsálem. Ők nem ismerték fel, hogy küldetésük a Messiás 
születéséig tart. Azzal be is fejeződött a zsidók küldetése! 
 

Jézus nemcsak a zsidóké! 

Jézus mindenkié, minden emberé! 

 

A szeretet egyetemes 
Ismerjük föl mindannyian az Istent és értékeljük Isten irántunk való szeretetét!  Döbbenjünk 
rá arra, hogy az Isten szeretete egyetemes, senkit nem zár ki!  
 

Nincs többé különbség ember és ember között! 

 

Ez akkora üzenet, amit majd színesítenek a különböző jézusesemények. Holnap ünnepeljük 
Jézus megkeresztelkedését. A III. évezred elején az emberek itt Magyarországon és 
Európában árúba bocsátották a hitet és a lelküket! Ebből a szempontból fontos a holnapi nap 
üzenete. Ma gondoljunk arra, hogy Jézus nem e világi országot alapít. 
 

Az Én országom nem ebből a világból való! 

Jézus a Lélek birodalmát hozza el, Isten országát! 

Vagy az Isten Lelke éltet bennünket, vagy nincs közünk egymáshoz! 

 

Be ne csapjuk magunkat! Minket nem a testünk köt össze! Pusztulásra ítélt az a társadalom, 
az a világ, ahol az embereket csak a testük köti össze. Ma Európa, hazánk is itt tart! Csak a 
Lélekben lehetünk egyek! Ennek az egységnek vannak sajátos testi kifejeződései is.  
 

Töltsétek be a Földet  
Legfőképpen nem felejthetjük el, hogy a Földet be kell tölteni: Hajtsátok uralmatok alá, 
szaporodjatok és sokasodjatok! A testek találkozásának nincs gyümölcse, csak a Lélekben 
fogant életnek van valójában üzenete! A Földet illetően is elég bajunk van az Istentől 
kezünkbe kapott küldetésünkkel, mert jól tönkretettük a Földet! 
 

Nap mint nap foglalkozunk azzal,  

hogy megmenthető-e még a Föld.  
Az óceánokban a szemetünkből  
már szinte új szigetek születnek!  
Az életet halálra ítéltük! 

 

A csillag fénye 
Isten szeretete mindenkié! Az a csillag, ami vezette a bölcseket, az a csillag a szívünkben van! 
Ha a csillag fénye a szívünkben van, akkor istenkereső emberek vagyunk! E nélkül Isten 
olyan távol van, hogy nem csupán idegenné lesz számunkra, hanem meg is szűnik. A mai 
ünnepen a Lelket köszönjük meg, akit Isten kiáraszt Jézus Krisztus által ebbe a világba. Isten 
azt akarja, hogy a mi lelkünk sötétsége megszűnjön! Jaj, a sötét lelkű emberek mire képesek!  
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Azokra a lelkekre van szükségünk, 
Akik Isten fényétől világosak és éltetők! 

 

Ma örüljünk annak a csodálatos ajándéknak: nincs különbség ember és ember között! 
Egyformák vagyunk! Mindegyikünket szeret az Isten! Mindegyikünket hív az Isten és azt 
akarja, hogy mi egymással az isteni Lélek erejében tartozzunk össze és találkozzunk 

egymással. Nincs más lehetőség! Vagy ez, vagy a halál!  
 

Milyen jó lenne,  
ha azok, akik magukat hívőnek,  
vallásosnak, kereszténynek tartják,  
a mai napon ezzel az üzenettel szembesülnének  
és beengednék ezt az igazságot az életükbe,  
mert ez az igazság Magyarország útja!  
Ez az igazság Európa útja! Nincs más út! 

 

Házi áldás 
Néhány család – a városokban nem, talán falvakban még igen – szólítja a papot, hogy áldja 
meg az otthonukat. Az ajtófélfákra írják az évszámot és a G+M+B, a Gáspár, Menyhért, 
Boldizsár neveket. Nem az eredetinek tulajdonított három bölcs nevét írják az ajtófélfákra. 
  

20 -  G + M + B - 18 
 

Krisztus áldja meg a házban lakókat! 
 

Azt kívánom a mai ünnepen,   
hogy Krisztus áldása önökkel menjen az otthonaikba! 
Vigyék magukkal haza az Isten áldását!  
Vigyék haza családtagjaiknak szívükben a szeretetet!  
Tegyenek róla tanúságot akkor is,  
ha családtagjaik esetleg Istentől már elszakadtak!  

 

Legyenek önök ennek az üzenetnek a hordozói 
és ennek az áldásnak az emberei! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Ezt az imádságot mindig valami közérdekű céllal mondjuk. Most ezt a 
szentmisét a papokért ajánljuk fel. A papok mindig másokért imádkoznak, másokért ajánlják 
fel a szentmisét. Terézke lehet, aki ezt a szándékot kérte.  
 

Jó, ha imádkozunk a papokért, mert egyre kevesebben vannak! Ha a papok eltűnnek, akkor 
félő, hogy a kereszténység is eltűnik, mert a kereszténység központi eseménye a szentmise! 
Egyszer történt, hogy a koreai Egyházban 150 éven keresztül papok nélkül fönnmaradt a 

kereszténység élő közösségekkel! Valami csoda lehetett ott! Most gondoljunk a papokra! 

 

Mi Atyánk… 
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Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Vigyük magunkkal az áldást az otthonainkba! Köszönöm, hogy legalább 
ennyien eljöttek! Távol van tőlem minden hosszú hétvége! A közhangulat szerint, ha ünnep 
van, az munkaszünet és nem kell elmenni dolgozni. Az ünnepnek nem csak ez az üzenete! 
  

Az ünnepnek mindig kettős üzenete van, 
egy lelki és egy testi üzenete! 

A pihenés napja és a lélek feltöltődésének a napja! 

 

Az a kettő, három, vagy négy nap az Istentől távol töltött napok azoknak is, akik hívőknek 
mondják magukat. Ne csodálkozzunk, hogy ott tartunk, ahol tartunk itt Európában! Ez a 
mentalitás juttatott minket sajnos ide!  
 

Legalább mi itt voltunk! 

Köszönöm, hogy együtt ünnepelhettünk, 
 kereshettük együtt az Isten útját 

 és egymás felé kifejezhettük a szeretetünket! 

 


